
 DILIGÈNCIA.- A Castellar del Vallès (Vallès Occidental), vint-i-sis de gener de dos mil deu, la 
poso jo el Secretari, als efectes determinats a l’article 3r del Decret 33/1991, de la Generalitat 
per a fer constar que s’obre el primer dels plecs que s’habiliten per a la transcripció de les 
Actes de l’Ajuntament Ple, corresponent a l’any actual. 
 
 
 
 
 
 
 

ACTE  PLE ORDINARI  
DATA  26 DE GENER  DE 2010 
HORA  9 DEL VESPRE  
SESSIÓ  NÚM. 1 ORDINÀRIA  

  
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il·lm. Alcalde 

Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Vallès Corominas.  
- Mercè Carbonés Hernández 
- Lluís Manuel López Alarcón  
- José Antonio López Espinola 

- Montserrat Gatell Pérez 
 - Jordi Roman Clusella   
 - Ita Espinosa Montoya  
 - Martí Llobet Baro    
 - Jordi Permanyer Bellmunt 
- Oriol Papell Torras 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari  

  
   1.- Pressa de possessió nous regidors 
  
   2.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
        l’acta de la sessió anterior. 
 
   3.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
       dels acords de la Junta de Govern 
 
   4.- Pla de mesures contra l’atur 
 
   5.- Aplicació increments retributius al personal  
        de l’Ajuntament  
         
   6.- Assignació a grups polítics 
 
   7.- Assignació a personal electe 
 
   8.- Moció sobre la situació en Haití 
 
   9.- Assumptes sobrevinguts 
  
  10.- Suggeriments i preguntes 
 - Mercè Custodio   

   Interventora acctal   
     

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 
El Sr. Alcalde diu que després de quinze anys al capdavant de la ràdio local, l’Eduard García 
ens ha deixat perquè ha pres nous horitzons professionals, així doncs el felicitem i l’encoratgen, 
des d’aquí, i donar-li les gràcies per tots els serveis prestats a l’Ajuntament. 
 

 1.- PRESSA DE POSSESSIÓ NOUS REGIDORS 



El Sr. Secretari   diu que el primer punt és la presa de possessió dels nous regidors, tenim les 
credencials dels regidors expedides per la Junta Electoral Central que ens diu que han designat 
regidor de l’Ajuntament de Castellar del Vallès al senyor Martí Llibet i Baro i a la senyora Ita 
Espinosa Montoya, per estar inclòs dins de la candidatura de l’Altraveu  a les passades 
eleccions del dia 27 de maig de 2007, tot això motivat per la substitució de la senyora Elisenda 
Alamany  Gutierrez i Xavi Arderius Matas. 
Tot seguit l’Alcalde crida als interessats per tal d’efectuar aquesta declaració legal. 
Els designats han presentat les seves declaracions d’interessos, per tant poden prendre 
possessió dels càrrecs, només els hi resta prestar la promesa o jurament de les seves 
obligacions dels càrrecs de regidors. 
Tot seguit és procedeix a cridar a: 
- El senyor Marti Baró Llobet, que efectua aquest tràmit. A continuació el Sr. Alcalde li dona 

possessió del seu càrrec, passant a incorporar-se a la sessió. 
- la senyora Ita Espinosa Montoya  que efectua aquest tràmit. A continuació el Sr. Alcalde li 

dona possessió del seu càrrec, passat a incorporar-se a la sessió. 
Acaba el Sr. Alcalde tot donant-los hi la benvinguts al Ple i desitjant-los hi bona feina    
 

2.-  APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  
     ANTERIOR. 
       

  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

3.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
      LOCAL. 

 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 902 del dia 10 de desembre al 974 del dia 30 de 
desembre de 2009, i núm. 1 del dia 4 de gener al 10 del dia 22 de gener de 2010. Es dona 
compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en sessions del dia 15, 22 i 29 
de desembre de 2009 i 12 i 19 de gener de 2010. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
El Sr. Alcalde intervé per explicar que referent al Decret 937 on s’aprova el text refós del 
conveni subscrit amb l’UTE gestora de runes Servial, pel desenvolupament de la pedrera, que 
quan es va aprovar el Pla Especial de la Pedrera es va parlar de la necessitat d’adaptar l’antic 
conveni subscrit amb l’UTE, a la nova realitat que suposava l’aprovació del pla especial. S’ha 
consensuat un pacte amb els veïns de l’associació i la gent de la pedrera, i per tant felicitar-
nos perquè ja finalment és un tema tancat. 
També fer referència al conveni subscrit amb el Banc Sabadell referent a la compra d’una de 
les parcel·les de Can Bages, i referent a la manera a través de la qual s’ha saldat el deute que 
hi havia subscrit per tal  de poder finançar les obres de la plaça major. 
     
 4.- PLA DE MESURES CONTRA ELS EFECTES DE L’ATUR PER  
                L’EXERCICI DE 2010 
 
ATESA la creació de la Comissió d'Estudi, per elaborar propostes de mesures per pal·liar els 
efectes de l'atur en el nostre municipi, afegint-se d'aquesta forma a d'altres actuacions dutes a 
termes des d'altres administracions. 
ATESA la consideració positiva que el Pla proposat per la Comissió i aprovat pel Ple de 
l’Ajuntament en data 27 de gener de 2009, per aplicació a l’exercici de 2009. 
ATÈS que aquesta Comissió s'ha reunit novament el passat 11 de gener i ha aprovat un seguit 
de mesures que es volen portar a terme al nostre municipi, tot i que comporten modificacions 
en bases i ordenances aprovades anteriorment pel Ple Municipal. 



VIST el que es preveu als articles 16 i 17 del Text refós de la Llei reguladora de els hisendes 
locals. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Donar continuïtat a l'Oficina municipal d'assessorament financer i tramitació 
d'ajudes econòmiques a l'aturat i informació sobre altres ajudes existents pels aturats amb 
necessitats econòmiques greus. 
SEGON.- Aprovar els requisits per gaudir d'aquest seguit d'ajudes municipals: 
a) Estar empadronat a Castellar del Vallès 
b) Estar aturats un dels cònjuges o parella de fet de la unitat familiar 
c) Estar inscrits i ser actius al DPEIO (participar en els programes de formació o buscar 
activament un treball), amb l'expedient actualitzat amb un mínim de tres mesos 
d) No haver rebutjat més de dues ofertes de treball 
e) El nucli familiar no ha de tenir més d'un habitatge de propietat 
f)  El nucli familiar no ha de sobrepassar el llindar de renda següent. Les pensions no 
contributives no computaran per al càlcul d’aquests ajuts. 
 

Membres unitat 
familiar 

Límit de renda 

1 IPREM x 1,21 x 1 

2 IPREM x 1,21 x 1,7 

3 IPREM x 1,21 x 2 
TERCER.-Aprovar la documentació que cal aportar: 
a) El document identificatiu (document nacional d’identitat, targeta de residència o número 
d’identificació de persones estrangeres, o passaport) de la persona que signa la sol·licitud. 
b) Certificat de convivència (l'expedirà el propi Ajuntament) 
c) Certificat de béns (l'expedirà el propi Ajuntament) 
d) Certificat de l'INEM de la prestació rebuda en els tres darrers mesos 
e) Darrer rebut inscripció música, esports, etc. 
f) Compromís de declarar a l'Ajuntament qualsevol canvi en la situació econòmico-familiar 
QUART.- Aprovar els ajuts per les persones que compleixin aquests requisits que es detallen 
a continuació: 

1- Aprovar la bonificació del 50% en la matriculació i les quotes Escola Música i Ludoteca 
per fills de pares que compleixin aquestes condicions, per això cal modificar 
l'Ordenança B3, reguladora del preu públic dels serveis socioculturals. 

2- Aprovar l'exempció del pagament de les quotes escola d’adults per personal aturat.  
3- Aprovar la bonificació del 50% als nens inscrits amb pares aturats que compleixin les 

condicions aprovades, de la quota als clubs esportius i lúdics inscrits en el registre 
d'entitats municipals i que tinguin conveni amb l'Ajuntament. Per això s'estableix una 
compensació per part de l'Ajuntament a l'entitats de la mateixa quantia de la 
bonificació aplicada. 

4- Aprovar la subvenció de targetes de bus per aturats, d’acord amb les darreres bases 
aprovades per la Junta de Govern Local de 21 de gener de 2008, i modificades pel Ple 
de l’Ajuntament de 27 de gener de 2009, annex 1. 

5- Duplicar els ajuts per infants escolaritzats en escoles bressol de Castellar amb pares 
aturats. 

6- Aprovar la bonificació del 50% dels Casals organitzats per l’Ajuntament (d’Estiu, de 
Primavera i Hivern, etc) per nens de pares aturats, per això cal incorporar aquesta 
mesura a la propera aprovació d'ordenança fiscal reguladora del preu públic per la 
prestació dels serveis sòcio-culturals. 

7- Aprovar l'exempció del pagament dels cursos de català per aturats, per la qual cosa 
caldrà modificar el conveni subscrit amb el Consorci per la Normalització Lingüística. 



8- Aprovar la concessió d’un ajut extraordinari, consistent en 100,00 EUR per nen/a, per 
col·laborar en les despeses de material i llibres escolars, dels nens i nenes en edat 
d’escolarització obligatòria, de famílies amb membres aturats, que compleixen els 
requisits i aprovar les bases que regiran aquests ajuts. 

CINQUÈ.- Aprovar que el termini per començar a aplicar aquestes ajudes serà de l’1 de gener 
al 31 de desembre d'enguany. 
Presenta la proposta el regidor de Promoció Econòmica, Sr. Joan Creus, PSC, i diu em primer 
lloc, demanar disculpes als grups de CiU que havia sol·licitat una informació i fins avui no se’ls 
hi ha pogut donar.  
Continua la seva exposició dient que es presenta tot el llistat de mesures que complementaran 
la gestió d’altres mesures que venen d’Administracions, Diputació de Barcelona i Servei 
d’Ocupació de Catalunya són les Administracions que més esforç estan fent perquè des de 
l’Ajuntament es pugui gestionar aquesta crisi generalitzada, però molt persistent en el nostre 
territori, de fet les mesures que es presenten avui per la seva aprovació donen continuïtat a 
les ja aprovades  en el ple de l’any passat. També dona informació sobres les ajudes 
demandes i donades des de l’oficina d’atenció a les persones en situació d’atur, i esperar que 
en aquest 2010 les dades que ara mateix en índex d’atur estem fregant el 15% de la població, 
comencin a millorar. 
Tot seguit passat a donar lectura dels requisits per gaudir d'aquest seguit d'ajudes municipals 
així com la documentació que es necessita. 
En torn d’intervencions per CiU la Sra. Montse Gatell exposa que gairebé amb puntualitat 
britànica torna al ple la proposta que fa l'equip de govern sobre el que han convingut a 
anomenar "mesures contra l'atur". Diem això de la puntualitat perquè el primer acord es va 
aprovar exactament fa un any menys un dia, el 27 de gener de 2009. 
En aquell moment, urgia un gest de l'Ajuntament, un gest de l'equip de govern, cap a la 
ciutadania en l'aspecte de lluitar contra l'atur. El grup municipal de CiU va presentar un paquet 
de mesures contra la crisi que contenien també algunes mesures per pal·liar els efectes de 
l'atur, però la proposta va ser votada en contra pel ple, també pel PSC. Ens van acusar 
d'aprofitar-nos de la situació de crisi, de proposar mesures que només ens beneficiarien a 
nosaltres. La proposta principal que fèiem era la creació d'un grup de treball i de seguiment i 
observació de l'evolució de l'atur al municipi i la posterior presa d'acords entre tots els grups 
municipals per fer-hi front. 
Com dèiem, el PSC va votar que no i al cap d'unes setmanes ens apareix amb les seves 
flamants "mesures contra l'atur", sense que ningú hi hagués pogut dir res. Estratègicament 
brillant.  
Un any més tard, l'equip de govern ha donat compliment a l'acord pres en aquest ple 
d'informar puntualment els grups sobre l'evolució de l'atur i l'acceptació, revisió i dades dels 
ajuts en dues ocasions: l'11 de febrer i el 31 de març de 2009. Mai més ni una paraula més. El 
grup municipal de CiU ha demanat fa setmanes per escrit (i el grup d'ERC ho ha demanat en 
veu a la darrera comissió informativa) les dades d'aquest primer any d'ajuts, però no hem 
tingut resposta. Per què hi ha una pregunta bàsica: són realment aquests els ajuts que la 
ciutadania necessita? a la vista de la demanda: són bons els barems que heu establert? la 
valoració és positiva? sota quins paràmetres? cal millorar alguna cosa? cal canviar algun 
concepte, algun requisit? podem fer-ho millor oferint ajuts més necessaris, més reclamats, 
més útils? 
El regidor Creus deia en la seva intervenció del gener de 2009: "Totes aquestes mesures 
formen part d'un primer pla de xoc per avaluar realment les necessitats que tenen les 
persones en situació d'atur del nostre municipi i evidentment dins d'aquesta comissió anirem 
treballant totes les propostes." Senyor regidor: no l'hem vist mai més, per aquest tema. 
Pel que fa al contingut de l'acord, al tipus d'ajuts, hauríem de repetir fil per randa el mateix 
que vam dir l'any passat i que transcric literalment: "Per altra banda, amb aquestes mesures, 
que afecten especialment serveis de l’Ajuntament, l’escola de música, la d’adults, els cursos de 
català, etc., i que estan pensades per alleujar l’economia familiar, no solucionem el principal 
problema, i és l’increment de l’atur o bé la destrucció de llocs de treball, ni posem esforços en 



el decreixement econòmic. El que volem dir és que aquestes mesures no ens facin perdre el 
veritable objectiu i ens pensem que ja tenim la feina feta. La feina ha de consistir també en 
dinamitzar els polígons industrials i aconseguir un increment en l’ocupació. Per posar un 
exemple, estaria bé que les obres que s’adjudiquen en aquest ple, de l’auditori i l’edifici de la 
plaça Major, fossin objecte de valoració prioritària les empreses que donessin feina a gent que 
està a l’atur i sigui resident a Castellar. Aquesta és una acció clara i contundent, i no la veiem 
reflectida enlloc. Així com també les obres que s’hauran de fer provinents del fons estatal i 
d’altres que estan previstes." Mirin, no hi afegim res més, el mateix discurs ens serveix, 
perquè un any després, i amb les obres que s'han anat adjudicant darrerament, tampoc no hi 
ha contemplada la possibilitat de donar punts a les empreses que es comprometin a crear 
ocupació amb persones aturades de Castellar. 
Hi ha una novetat, això sí, que són els ajuts per llibres i material escolar. De fet, uns ajuts que 
fa anys que es donen en forma de beques però que incloem ara dins del paquet de "mesures 
contra l'atur". I diguin-me: així pretenen fer res "contra l'atur"? 
Aquest és un paquet d'ajuts a ciutadans de Castellar que estan en unes situacions 
determinades, entre elles, tenir algun membre a l'atur. Però no n'hi ha ni una que vagi a 
treballar pel decreixement o el no augment de l'atur al nostre municipi. Un aturat el que 
necessita és feina. 
També cal observar que en aquest acord no s'especifica quina partida pressupostària s'hi 
destina ni quina quantitat de diners, dos detalls que ens agradaria que ens aclarissin i que 
s'incloguessin en l'acord. 
Evidentment, el nostre grup no s'oposarà a cap proposta que tingui a veure amb l'ajut directe 
als ciutadans, però ens agradaria insistir i que consti en acta que considerem que aquestes no 
són mesures contra l’atur, que reclamem informació i una valoració del primer any de 
funcionament d'aquests ajuts, que reclamem també informació puntual i periòdica sobre 
l'evolució de l'atur al nostre municipi i que demanem que es revisin els criteris per a 
l'adjudicació d'aquests ajuts si és que la valoració ho creu necessari. Per acabar, volem posar 
de manifest que demanem un cop més a l'equip de govern que inclogui en les puntuacions de 
les empreses adjudicatàries de l'obra pública el criteri de contractació de gent aturada de 
Castellar. 
Intervé el Sr. Alcalde per recalcar que es donar continuïtat a l’oficina municipal 
d’assessorament financer i tramitació d’ajudes econòmiques a l’aturat, no és l’oficina contra 
l’atur. 
Per part de l’’Altraveu la Sra. Ita Espinosa  diu que votaran a favor, entenem que son 
mesures de caràcter pal·liatiu per tal que les 1.834 persones que no tenen feina a castellar 
suportin més lleugerament la situació d’atur, però com és obvi no son constitutives d’un lloc 
de treball. Segons la informació que se’ns ha donat només una minoria s’ha beneficiat 
d’aquets ajuts, alguna cosa falla, potser s’han de reinventar aquests ajuts. Partint de la 
capacitat limitada de l’Ajuntament per crear llocs de treball recordem al govern d’aquest 
Consistori perquè prioritzi del fons estatal d’inversió local, aquelles obres i inversions que creïn 
més llocs de treball pels vilatants de Castellar, així com dugui a terme plans d’ocupació 
mitjançant subvencions del servei d’ocupació de Catalunya. Cal fer un esforç més gran i ser 
més ambiciós. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC intervé per dir també, que des del 27 de gener de l’any 
passat, que és quan es va aprovar el primer pla de mesures contra l’atur, pràcticament no ha 
canviat res, nosaltres ja vam dir que lamentaven que no es comptes amb els grups de 
l¡oposició ni amb les propostes que presentaven. L’equip de govern va presentar les seves 
propostes, tots i vam votar a favor, es va treure el compromís de fer una comissió de 
seguiment que només s’ha reunit dues vegades, i justament la setmana passada vam tenir 
noticies  de les mesures contra l’atur que  es presentarien per la seva aprovació. Creiem que a 
la vista de la greu situació de crisi que estem patint aquests ajuts haurien d’arribar a més 
persones que estan en una situació precària i amb un import superior. 
L’equip de govern ha tornat a tirar pel dret, i tornem a estar con un any enrere, malgrat tot 
considerem que l’aprovació de mesures i ajuts contra la crisi es positiu hi donarem suport, 



però entenem que aquestes no son les mesures més correctes, tornem a reclamar que es 
reuneixi periòdicament i mes sovint aquesta comissió de seguiment, i encara que avui s’aprovi 
aquest paquet de mesures contra la crisi, demanaríem que quedes obert per poder modificar i 
afegir alguna altra mesura o requisit que es consideres més adient perquè hi hagi més gent 
que pugui accedir a aquests ajuts. 
En torn de replica pel PSC el Sr. Joan Creus,  torna a intervenir per dir que tota aquesta sèrie 
de mesures d’ajut no és l’única cosa que ha fet l’Ajuntament per millorar la situació tant de les 
empreses com dels professionals o de la gent que està en situació d’atur. Si que és cert que 
aquest ajut directe no és ni molt menys la filosofia que ha de tenir l’Administració, i es una 
part molt petita de les accions que s’han realitzat, sense anar més lluny en quan a jornades 
d’empresaris  del centre de serveis, hi ha hagut més oferta que cap altra any, a nivell de 
formació ocupacional aquest any s’han fet 2.562 hores de formació i tenim el centre de 
coneixement a la plaça Major que és un projecte que ajudarà moltíssim a canviar el model 
empresarial que tenim instaurat en els polígons. 
Per CiU intervé la Sra. Montse Gatell, per dir que nosaltres hem fet les demandes que tenim, 
hem fet la valoració sobre aquest acord, i val a dir que son  ajuts socials i tenen totes les 
característiques dels ajuts socials, alguns d’ells ja fa temps que es donen; la T 10, ajuts per 
llibres, etc...     
El Sr. Jordi Permanyer, per ERC, també intervé per dir que en cap moment es posa en 
qüestió la tasca de la regidoria de Promoció Econòmica, però si parlem d’emprar mesures 
contra l’atur, potser s’hauria de dir pla d’ajuts, ja que moltes d’aquestes mesures són a mig i 
llarg termini, com la formació i el treball amb les empreses, però a la vista dels requisits i de 
quines son aquestes mesures, més aviat és un pla de xoc d’ajuts econòmics que hauria de 
complementar-se amb un increment considerable de plans d’ocupació a mesura que la 
disponibilitat econòmica ens deixi. 
Per acabar torna a intervenir el Sr. Joan Creus, PSC, manifestant el compromís que assumeix 
de donar seguiment a aquesta comissió. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    QUINZE  (15) dels regidors del PSC, ERC, Altraveu i regidor no  
                       adscrit 
Vots en contra: CAP       ( 0)    

                    Abstencions   :  SIS       ( 6) dels regidors de CiU 
 
 5.- APROVACIÓ INCREMENTS RETRIBUTIUS PERSONAL DE  
                L’AJUNTAMENT 
 
VIST l’expedient tramitat per a l’actualització dels imports de les retribucions del personal al 
servei de l’ajuntament. 
VIST l’art. 93 de la Llei reguladora de les bases del règim local i l’art. 298 del Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
VIST l’art. 22.2 de la Llei de pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2010 i la resolució de 
4 de gener de 2010, de la Secretaria d’Estat d’Hisenda i Pressupostos, per la qual es dicten 
instruccions en relació amb les nòmines del personal funcionari. 
VIST l’art. 6.1 del conveni col·lectiu del personal al servei de l’ajuntament per al període 2005-
2009, prorrogat de forma tàcita, d’acord amb l’article 2.1. 
VIST l’informe de la interventora. 
 El Ple de l’Ajuntament 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar un increment de les retribucions del personal al servei de l’ajuntament del 
0,3 per 100 en relació a les de 2009, amb efectes de l’1 de gener de 2010. 
SEGON.- Aprovar la quantia de les retribucions bàsiques i complementàries del personal 
funcionari i laboral per a 2010 que, després d’aplicar l’increment previst a l’apartat primer 
d’aquest acord, seran les que figuren a l’annex per als diferents conceptes retributius. 



Presenta la proposta el regidor de Règim Intern Sr. Oscar Lomas, i diu que la defensa dels 
punt 5è, 6è i 7è de l’ordre del dia es farà conjunta, però  la votació es farà separada. 
I comença dient que son tres punts referents a les retribucions municipals, d’una banda el 
primer punt fa referència a l’aplicació d’increments retributius al personal laboral i funcionari 
de l’Ajuntament, en aquest cas la proposa es adoptar un augment d’acord amb el fixat per la 
llei de pressupostos de l’Estat, és a dir un 0’3%. El següent punt fa referència  a les 
assignacions als grups politics municipals, és a dir les quantitats que s’abonen als diferents 
grups polítics representats al Consistori, i en aquest cas les assignacions es mantenen en el 
seu format d’una part fixa i una part variable en funció dels membres de cada grup, però amb 
una modificació substancials en els imports, doncs com ja vam avançar en el ple de 
pressupostos, es redueixen en un 20%, així doncs suposarà estalviar a l’Ajuntament uns 
10.000 €. I l’últim punt són les assignacions retributives al personal electe i al personal 
eventual de l’Ajuntament,  aquest punts no reben cap increment, però igualment es presenta 
per la seva aprovació. 
S’obra un torn d’intervencions, la Sra. Montse Gatell, per CiU, diu que en el punt sisè, que 
són les assignacions als grups polítics, el nostre grup s’abstindrà, igual que l’any passat que 
també vam abstenir-los en la seva votació. 
Per part de l’Altraveu el Sr. Martí Llobet,  diu que en el punt que fa referència a l’aplicació 
d’increments retributius al personal laboral i funcionari de l’Ajuntament, hi votaran a favor; les 
assignacions als grups politics municipals, la nostra posició ja es va definit l’any 2007,  
considerem que la compensació econòmica als grups municipals es excessiva i només serveix 
pel manteniment dels partits i no reverteix en benefici dels ciutadans, aquets cop, però hi 
votarem a favor, no perquè sigui una mesura anti-crisis, sinó perquè pensem que és una 
assignació que ha de disminuir fins a desaparèixer, entenem que aquest 20% és un primer pas 
i esperem que sigui un inici d’un replantejament general d’aquesta assignació, i amb aquesta 
voluntat i amb un ser pragmatisme, el nostre vot serà favorable. I pel que fa al punt de les 
assignacions retributives al personal electe i al personal eventual de l’Ajuntament, ens hauria 
agradat que aquest punt no s’hagués incorporar a ultima hora, perquè si l’haguéssim treballat  
en una informativa, entre tots hauríem trobat la manera de ser una mica més ambiciosos. La 
congelació no deixa de ser un gest positiu donada la conjuntura econòmica per la qual estem 
passant, però és una mesura testimonial de poca rellevància per l’estalvi que suposa, si volem 
estalviar diners per aquí, caldrà enfocar les coses diferent. Per altra banda si congelem els 
sous però refan els repartiments de regidories i s’augmenta  la dedicació, el còmput global de 
la despesa puja i d’incidència de la congelació és nul·la. També volem fer palés que malgrat 
s’ha congelat el sou del personal eventual, els càrrec de confiança, seguim pesant que són 
molt elevats, son càrrecs que no responen ni al mandat de les urnes ni a places guanyades en 
concurs oposició. Sense voler qüestionar la vàlua de les persones que ara mateix ocupen 
aquests càrrecs, són més necessaris per l’equip de govern que per la ciutadania, costa 
d’entendre que persones al servei del govern i que cobren més que els regidors en dedicació 
exclusiva hagin d’anar a càrrec dels pressupostos en tota la seva totalitat. Ja sabem que la 
figura del personal eventual esta regulada per llei, és estesa arreu i segurament té una raó de 
ser, però valdria la pena plantejar-se, i més en temps de crisis, aquesta figura. Tal vegada, 
també valdria la pena que part d’aquests sous es paguessin amb diners dels partits polítics 
que, al cap i a la fi són que els contracten. Per aquests motius, el nostre vot serà l’abstenció. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer intervé per dir que el vot del seu grup serà en el punt 
cinquè, a favor, en el punt sisè, serà en contra, perquè considerem que les assignacions a 
grups municipals haurien d’anar destinades a la tasca que desenvolupa aquest grup municipal, 
siguin els regidors que siguin, no hi ha massa diferència en quan a despeses per desenvolupar  
la seva tasca com a grup municipal un grup que tingui un regidor o dos, o que en tingui deu, i 
a tal efecte pensem que això s’hauria de variar; i pel que fa al punt setè, també votarem en 
contra, considerem que el gest de la congelació dels sou és important, però no es suficient. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

6.- ASSIGNACIÓ A GRUPS POLÍTICS  



 
VIST l’expedient tramitat per a l’actualització dels imports de les assignacions econòmiques 
aprovades per al funcionament dels grups polítics municipals. 
VIST l’art. 73.3 de la Llei reguladora de les bases del règim local i l’art. 50.8 del Text refós de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
VIST l’informe de la interventora. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar les assignacions econòmiques per al funcionament dels grups polítics 
municipals, amb efectes de l’1 de gener de 2010 i d’acord amb el detall següent:  
- Component fix: 238,00 euros íntegres per grup i mes. 
- Component variable: 105,80 euros íntegres per persona membre del grup i mes. 
SEGON.- Establir els imports a percebre per cada grup polític municipal d’acord amb el criteri 
anterior i amb la composició actual de la Corporació, de la manera següent: 
- Grup municipal socialista (10 membres): 1.296,00 euros mensuals 
- Grup municipal de Convergència i Unió (6 membres): 872,80 euros mensuals 
- Grup municipal de L’Altraveu per Castellar (2 membres): 449,60 euros mensuals 
- Grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya (2 membres): 449,60 euros mensuals  
TERCER.- Autoritzar l’Alcaldia per modificar aquests imports en cas de variació durant l’any 
de la composició d’algun dels grups, aplicant els criteris fixats al punt primer d’aquest acord. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    TRETZE  (13) dels regidors del PSC, Altraveu i regidor no  
                        adscrit 
Vots en contra: DOS      ( 2) dels regidors d’ERC    

                    Abstencions   :  SIS       ( 6) dels regidors de CiU 
 
  7.- ASSIGNACIONS A PERSONAL ELECTE I EVENTUAL  
 
VIST l’expedient tramitat per a l’actualització dels imports de les retribucions i assistències a 
percebre pels membres de la Corporació. 
VIST l’art. 75 de la Llei reguladora de les bases del règim local i l’art. 166 del Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
VIST l’informe de la interventora. 
El Ple de l’Ajuntament  
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar les retribucions íntegres a percebre, amb efectes de l’1 de gener de 2010, 
pels membres de la Corporació que desenvolupen el seu càrrec en règim de dedicació 
exclusiva o parcial, d’acord amb el detall següent:  
a) Membres de la Corporació amb dedicació exclusiva: 
 - Alcalde/ssa: 61.913,88 euros íntegres anuals. 
 - Regidor/a amb responsabilitat d’Àrea: 51.000,04 euros íntegres anuals. 
 - Regidor/a sense responsabilitat d’Àrea: 35.700,00 euros íntegres anuals. 
b) Membres de la Corporació amb dedicació parcial: 

- Regidor/a sense responsabilitat d’Àrea i dedicació del 50 % de la jornada ordinària: 
31.620,12 euros íntegres anuals. 

Les quanties en concepte de retribució s’abonaran mensualment per l’import d’una catorzena 
part del total anual i dues pagues extraordinàries per l’import d’una mensualitat en els mesos 
de juny i desembre. 
SEGON.- Aprovar les assistències per la concurrència efectiva a les sessions dels òrgans 
col·legiats de la Corporació a percebre, amb efectes de l’1 de gener de 2010, pels membres de 
la Corporació que no tinguin dedicació exclusiva ni parcial, d’acord amb el detall següent: 
 



- Regidor/a amb delegació especial i responsabilitat d’Àrea: 1.854,54 euros per assistència 
efectiva mensual a les sessions dels òrgans col·legiats de la Corporació dels quals en 
formin part, amb un màxim de 20.400,00 euros íntegres anuals.  

- Regidor/a amb delegació especial: 1.669,09 euros per assistència efectiva mensual a les 
sessions dels òrgans col·legiats de la Corporació dels quals en formin part, amb un màxim 
de 18.360,00 euros íntegres anuals. 

- Regidor/a sense delegació especial: 834,54 euros per assistència efectiva mensual a les 
sessions dels òrgans col·legiats de la Corporació dels quals en formin part, amb un màxim 
de 9.180,00 euros íntegres anuals. 

Les quanties en concepte d’assistències s’abonaran mensualment per l’import d’una dotzena 
part del màxim anual.  En el pagament del mes de desembre es regularitzaran d’acord amb les 
assistències efectives de l’any, a partir del certificat acreditatiu expedit pel secretari de la 
Corporació. 
TECER.- Aprovar la quantia de les retribucions del personal eventual per a 2010 que, sense 
aplicar cap increment respecte les retribucions aprovades a 2009, seran les següents: 
- Gerent/a: 56.742,00 euros íntegres anuals 
- Director/a de l’Àrea d’Urbanisme, Territori i Projectes: 66.941,98 euros íntegres anuals 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    DISSET  (17) dels regidors del PSC, CiU i regidor no adscrit 
Vots en contra: DOS      ( 2) dels regidors d’ERC   

                    Abstencions   :  DOS      ( 2) dels regidors de L’Altraveu 
 
 8.- MOCIÓ SOBRE LA SITUACIÓ EN HAITÍ  
 
ATÈS que el passat dia 12 de gener, Haití va patir un devastador terratrèmol, d’una intensitat 
mai coneguda a la zona , que ha destruït la seva capital Port – au –Prince  i d’altres poblacions 
en les quals es concentra la major part de la  població del país. 
ATÈS que les conseqüències han estat desoladores,  quedant destruïts edificis 
governamentals, cases particulars, comunicacions i infraestructures socials bàsiques. 
Vist que la xifra de víctimes fins el moment són esgarrifoses , més de 120.000 vides perdudes, 
més de 250.000 persones sense vivenda i en conjunt més de 3.000.000 de damnificats. 
ATÈS que aquesta situació es veu encara més perjudicada per l’extrema pobresa que ja patia 
el país abans del sisme , el més pobre d’Amèrica Llatina, i la feblesa de les seves institucions. 
ATÈS que el passat 20 de gener un altre terratrèmol, va tornar a colpejar les zones ja 
afectades, devastant de  nou el territori i agreujant la precarietat dels seus habitants. 
Vist que aquesta situació suposa per Haití una catàstrofe humanitària de proporcions 
desmesurades i  que seran necessaris l’ajut i l’esforç de la comunitat internacional ara i de 
manera continuada per tal que el país superi la fase inicial d’emergència i posteriorment la 
reconstrucció del país. 
Vist que els diferents organismes i la Federació Catalana d’ONGD han fet una crida demanant 
a les persones particulars, entitats i institucions públiques la col·laboració econòmica per fer 
front a l’emergència humanitària  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Adherir-nos a aquesta crida, instant a la ciutadania de Castellar per que col·labori 
econòmicament, en la mesura que els sigui possible, mitjançant els comptes bancaris oberts 
per les ONGD amb experiència i que operen en el terreny. En aquest cas l’ajut es gestionarà a 
través de Creu roja. 
SEGON.- Comunicar aquest acord a  Creu Roja de Catalunya així com a la FCONGD. 
TERCER.- Fer arribar aquest acord als mitjans de comunicació de Castellar del Vallès i de la 
comarca, explicitant els comptes bancaris, per tal que es faci la màxima difusió. 
QUART.- Mostrar la solidaritat d’aquest consistori envers el poble haitià. 



El Sr. Alcalde presenta la proposta dient que és una proposta consensuada entre els diferents 
grups municipals, tot seguit passa a donar-ne lectura. 
En torn d’intervencions per part de l’Altraveu la Sra. Ita Espinosa  exposa que com s’apunta 
en la proposta de moció, l’abast de la tragèdia rau més en el grau de pobresa de la població 
que en el fenomen natural en si, és necessari que siguem solidaris i responguem a una crida 
urgent, però no ens oblidem del compromís d’aquest Ajuntament d’arribar a l’1 per cent del 
pressupost en cooperació i solidaritat al final d’aquets mandat, ja que fins aquest any només 
s’ha destinat el 1’8% . Els que estem en aquest primer mon tenim l’obligació de cooperar en el 
desenvolupament lliure i sostenible dels països més pobres. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

9.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
9.- No n’hi han  
 
 10.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Per part de l’Altraveu la Sra. Ita Espinosa diuen que ja és un fet oficial el fet que el director 
de ràdio Castellar deixa l’emissora municipal després de 15 anys de dedicació, per emprendre 
nous reptes professionals, ja coneixem les bases del concurs públics perquè han sortit 
publicades, però en tot suggerim que es convoqui el consell de comunicació de manera 
immediata,  perquè se’n informe de quina serà la situació de traspàs en aquests mesos i quin 
serà el full de ruta de l’emissora, al menys si el govern només creu en els consells com a mers 
òrgans consultius,  que es compleixi aquest mínim que es posa en el reglament. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer, exposa que fa uns quants mesos a petició de diversos veïns 
vam traslladar una sèrie de demandes al regidor d’urbanisme, posar un mínim d’il·luminació a 
la plaça Miranda, i posar bancs a la ronda Ponent, entre l’IES Castellar i la cruïlla amb el Viena. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les deu del vespre, s’aixeca la sessió 
de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari amb 
el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 


